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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.3.2023  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 27 marca 2023r. 

 
I Część godz.10:30-11:45  

Posiedzenie wyjazdowe- Schronisko dla zwierząt 

II Część  

Miejsce posiedzenia:  
czas posiedzenia: godz. 12:00-12:35 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomościach gruntowych, stanowiących własność Gminy 
Jastrzębie-Zdrój, położonych w Jastrzębiu-Zdroju w obrębie Jastrzębie 
Górne i Szeroka, 

  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy Jastrzębie-Zdrój, położonej 
w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. ks. Jana Twardowskiego. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 20 lutego 2023r.  

6. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
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Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-5, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Braliśmy udział w posiedzeniu wyjazdowym Komisji, gdzie odwiedziliśmy  
Schronisko dla zwierząt. W Schronisku przebywa czterdzieści psów i cztery koty. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Ma jeszcze dojechać sześć kotów.   
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Z tego, co wiemy Schronisko nie będzie nigdzie przenoszone. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Budynek, w którym była stara kwarantanna jest wyłączony, ale nie ma pieniędzy 
na rozbiórkę i może dobrze, bo osłania boksy dla zwierząt od drogi głównej. 
Wszystko jest posprzątane, powstał nowy budynek i jest różnica pomiędzy tym, 
co było kiedyś, jak byłam na kontroli.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Schronisko prowadzone jest prawidłowo, warunki dla zwierząt są zgodne                      
z przepisami ustawy.  
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Tylko jest brak etatów, bo cztery etaty to jednak za mało, żeby był ktoś po 
południu i w takiej sytuacji jak są cztery etaty, to nie ma możliwości. Natomiast 
nikt nie chce zrozumieć, że jak są małe koty, które trzeba karmić, to nie mają 
możliwości tego robić w Schronisku, bo karmi się co dwie, trzy godziny. 
 
 
Ad.3.  
Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomościach gruntowych, stanowiących własność Gminy 
Jastrzębie-Zdrój, położonych w Jastrzębiu-Zdroju w obrębie Jastrzębie 
Górne i Szeroka, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Daniel Zarzycki- Naczelnik 
Wydziału Mienia    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy Jastrzębie-Zdrój, położonej 
w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. ks. Jana Twardowskiego. 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Daniel Zarzycki- Naczelnik 
Wydziału Mienia    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka 
Zastępca Skarbnika Miasta   
 
Józef Kubera-radny RM 
Mam pytanie dotyczące zmniejszenia planu bieżącej dotacji celowej na 
prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy ul. Szkolna 1, czy to jest                    
z tego tytułu, że zmniejszyła się ilość osób? 
 
Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
Zmniejszenie dotacji jest spowodowane mniejszą liczbą podopiecznych 
skierowanych do Ośrodka w okresie od stycznia do marca i takie jest 
uzasadnienie zmniejszenia. Na zapotrzebowanie otrzymujemy pieniądze, 
ponieważ nie jest to nasze zadanie, tylko zlecone, więc musimy się wykazać 
ilością osób, która jest kalkulowana i na taką kwotę dostajemy środki i tylko                        
w granicach tych kwot można się poruszać w zakresie utrzymania tego obiektu. 
   
Józef Kubera-radny RM 
Pytam również dlatego, ponieważ prawie codziennie tamtędy przechodzę i ludzie 
też pytają, bo tam zawsze świeci się całą noc światło i gdzie oszczędność? 
 
Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
My tego zadania nie realizujemy samodzielnie, zlecamy to organizacji, więc tam 
w trybie kontrolnym są pewne rzeczy.  
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Jeżeli chodzi o 50 tys. zł dla Policji, to rozumiem, że jest to za mało, czy 
rezygnuje się z tego dofinansowania? 
 
Katarzyna Prątnicka- Zastępca Skarbnika Miasta 
Mam informację od pana Skarbnika, że w autopoprawce będzie ta zmiana 
wycofana, bo kwota jest niewystarczająca.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o ogrody działkowe, to właściciel nieruchomości sam decyduje                     
o tym, kiedy oddaje odpady. Odpady powinny być oddawane wtedy, kiedy 
powstają. Jeżeli jest ogród działkowy, który jest wyłączony, ale mimo wszystko 
pojawiają się osoby, które pielęgnują drzewa i krzewy, bo to jest okres na 
przycinanie, to nie jest jednoznaczne z tym, że odpady będą oddawane, bo 
kompostowniki są i to wynika z regulaminów, że powinny być na ogrodach 
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działkowych. Zdarza się, że w okresie jesienno-wiosennym pomimo, że została 
wygłoszona deklaracja dot. odpadów, to zdarza się, że pojedyncze osoby które 
mają ogródki działkowe oddają odpady do PSZOK-u. Wtedy automatycznie 
wznawiamy procedurę obliczania wysokości opłaty, bo jeżeli ktoś wygłosił tzn., że 
nie powstają odpady, a tym bardziej w tym okresie nie powinny być oddawane 
do punktów PSZOK. Natomiast w sytuacji o której pan mówił, że ktoś podrzuca 
na osiedle, to tutaj działanie jest trochę inne. W tej sytuacji najlepiej jest wezwać 
Straż Miejską, bo Straż Miejska mówi, że nakładanie mandatu powinno być w 
momencie stwierdzenia podrzucania tych odpadów. Przede wszystkim należy 
sprawdzić, czy są z ogródków działkowych. Natomiast podrzucenie nie powinno 
mieć miejsca, bo odpady powinny być oddawane z miejsca, gdzie są wytwarzane 
i jeżeli powstają na ogrodzie działkowym, to powinna zostać złożona wcześniej 
deklaracja, to nie jest  uregulowane żadnymi przepisami. Przyjęło się, że 
w listopadzie zaczynają zamykać ogrody działkowe, a początek kolejnego roku, 
to jest uwarunkowane warunkami atmosferycznymi. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Od 1 marca powinny być pojemniki? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, natomiast trzeba stwierdzić, że te odpady powstają.  Mamy co jakiś czas 
spotkania z ogrodami działkowymi i myślę, że można ten temat ponowić. Chociaż 
my i tak o tym mówimy. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Przyjdę do pani Naczelnik i sprawdzimy ten ogród działkowy, czyli od kiedy do 
kiedy ma wyrejestrowane powstawanie odpadów. W innym temacie chciałem 
zapytać, jak długo jeszcze na Osiedlu 1000-lecia nie będzie światła i chodzi                   
o ul. Reja, ul. Fredry. Wymieniono pięć słupów, gdzie metalowe elementy firma 
zabrała, a betonowe trzy tygodnie leżą na chodniku przy blokach. Nie wiem, czy 
są jakieś kable uszkodzone, natomiast chcemy, żeby było światło. W zeszłą 
niedzielę dzwoniłem do Straży Miejskiej i Straż Miejska powiedziała, że przekaże 
firmie zgłoszenie. Natomiast Przewodnicząca Zarządu Osiedla rozmawiała z 
panem Kierownikiem, który odpowiedział, że Straż Miejska wale im tego nie 
przekazuje. Następnie po telefonie Przewodniczącej do Straży Miejskiej pan, 
który przyjął telefon powiedział, że „najlepiej zrzucić na Straż Miejską”. Jak 
będziemy tak spychać jedni na drugich, to będzie niefajnie. Pamiętam poprzednie 
firmy, gdzie nigdy nie było z tym problemu, bo jeżeli nie świeciły lampy, to 
zadzwoniłem, podałem numer lampy i przyjechali na drugi dzień i naprawili. 
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
Jeżeli chodzi o ul. Fredry, to tam faktycznie oświetlenie jest wyłączone, ponieważ 
Zakład Energetyczny robi tam remonty i w stacji zostało to wyłączone. Jest 
informacja o zakazie włączania oświetlenia i mamy to zablokowane. Dopóki 
Tauron nas nie dopuści, że możemy uruchomić, to nam nie wolno. Mamy 
zasilanie ze stacji i jest zakaz, więc musimy poczekać. Jeżeli chodzi o Osiedle 
1000-lecia, to trudno powiedzieć, ale pojadę tam zobaczyć.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Być może jest to przyczyna jednego słupa, który wymienili i może jak kopali, to 
uszkodzili kabel? Nie wiadomo, bo co chwilę przyjeżdża firma i ten jeden słup 
naprawia. Natomiast na ul. Fredry stary słup leży w rowie, a betony leżą 
pozostawione na chodniku.      
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Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
Przekażę to, żeby wpisać w raport.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Bardzo bym prosił, żeby na tym osiedlu było oświetlenie. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Komu zgłaszać awarie, czy Straży Miejskiej? 
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
Straż Miejska nam przekazuje, ale można też bezpośrednio zgłaszać do Pani 
Eweliny Cybulskiej w naszym Wydziale. W godzinach pracy do nas, a po południu 
Straży Miejskiej. Widać to później w e-mailach i ujęte jest to do ogólnego raportu                    
i przekazywane do firmy. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Ile firma ma czasu na usunięcie awarii? 
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
Dajemy im około pięciu dni. Przeważnie jak firma jadzie, to zapala i żeby 
państwo wiedzieli, bo ktoś powie, że co chwilę się świeci, a to dlatego, że 
wskazujemy jedną lampę, a po zapaleniu okazuje się, że jeszcze na przykład 
dwie lampy nie świecą. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jeszcze odnośnie oświetlenia tzn. jadąc ul. Cieszyńską skręcamy w lewo                        
w ul. Okrzei i tam pierwsza lampa nie świeci, a w sumie  trzy lampy w szeregu. 
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
To jest akurat ten odcinek, gdzie mamy na sieci napowietrznej Tauronu. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Tak. Dodatkowo obok Ruptawianki na łuku za mostkiem po prawej stronie też 
jedna lampa nie świeci.  
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
Sprawdzę to. Natomiast w miesiącu styczniu i lutym było bardzo dużo 
uszkodzonych kabli, które są stare z czasów budowy osiedli. Natomiast 
przebudowa tego wiąże się z dużymi kosztami, żeby to wszystko doprowadzić do 
dobrego stanu, a teraz chyba nie wszystko będziemy mogli, bo Najwyższa Izba 
Kontroli mówi, że spółdzielnie swoje, tylko nikt za bardzo nie chce w to iść, 
ponieważ  należałoby przebudować kable, oddzielić i kable, które są pod blokami, 
a są na terenie spółdzielni i droga nie jest nasza, to dodatkowe zasilanie do 
wewnętrznej instalacji, które klatki zasilają i to wiąże się z dużymi kosztami. 
Natomiast chcę powiedzieć, że Najwyższa Izba Kontroli jednak o tym mówi                      
i Zarządy Miast również, więc zaczęliśmy robić inwentaryzację tzn. umowa 
została podpisana i do końca października będziemy mieli inwentaryzację całego 
oświetlenia pod kątem spółdzielni.   
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Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Ile mamy lamp w mieście? 
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
8.200. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Starych chyba jest 300 szt., które teraz są wymieniane. 
 
Urszula Pawłowska- Kierownik Referatu w Wydziale Infrastruktury Komunalnej               
i Inwestycji 
Teraz był przetarg i 300 szt. będzie wymienionych na oświetlenie LED.   
 
Ad.5.  
Przyjęcie protokołu z dnia 20 lutego 2023r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
Ad.6.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


